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      Аннотация

    
        
          The purpose of this work was to identify the relationship between the phase composition and strength of autoclaved pressed stone from a mixture of lime and ash of CHP in the presence of Na[2]SO[4]. From these mixtures are made such building materials as silicate brick and blocks from autoclaved cellular concrete. The phase analysis of the autoclaved samples was carried out by X-ray and thermal methods. It was found that the mixtures studied after autoclaving for 8; 50 and 100 hours at 0.8 MPa isotherm with no addition or with 1 and 2% Na[2]SO[4] is represented by gel-like phase C-A-S-H, aluminum substituted tobermorite, hydrogarnet katoite. Adding of 1 and 2% Na[2]SO[4] makes no qualitative change in phase composition, but significantly redistribute the phase composition and increase the rate of phase formation. Thus 2 % Na[2]SO[4] contributes to a substantial increase in the synthesis of Al-tobermorite, but reduces the C-A-S-H phase formation. Katoite hydrogarnet content remains unchanged. The degree of hydration of the composition with 2% Na[2]SO[4] for 8 hours of autoclaving is the same as for 100 hours of treatment without an additive. This increases the strength of the material by 1.65 times with the same 8 hour steaming time. Strength of the stone is always directly proportional to the content of a gel C-A-S-H phase. Its content is proportional to the number of Al-tobermorite in non-additional mixtures, but does not correspond to the content of tobermorite in compositions with addition of 2 % Na[2]SO[4].
        

        
          Целью данной работы было выявить связь между фазовым составом и прочностью автоклавного прессованного камня из смеси извести и золы ТЭЦ в присутствии Na[2]SO[4]. Из подобных смесей изготавливаются такие строительные материалы как силикатный кирпич и блоки из автоклавного ячеистого бетона. Фазовый анализ автоклавированных образцов проводили рентгенофазовым и термическими методами. Было обнаружено, что смеси, изученные после автоклавирования при 8; 50 и 100 часов при изотерме 0,8 МПа без добавления или с 1 и 2% Na[2]SO[4] содержат гелевидную фазу C-A-S-H, алюминий замещенный тоберморит, гидрогранат катоит. Добавление 1 и 2% Na[2]SO[4] не приводит к качественному изменению фазового состава, но значительно перераспределяют фазовый состав и увеличивает скорость фазообразования. Таким образом, 2% Na[2]SO[4] способствует существенному увеличению содержания Al-тоберморита, но уменьшает образование фазы C-A-S-H. Содержание гидрограната остается неизменным. Степень гидратации композиции с 2% Na[2]SO[4] за 8 часов автоклавирования такая же как за 100 часов обработки без добавки. Это увеличивает прочность материала в 1,65 раза при одинаковом 8 часовом времени запаривания. Прочность камня всегда прямо пропорциональна содержанию гелевидной фазы C-A-S-H. Её содержание пропорционально содержанию Al-тоберморита в смесях без добавки, но не соответствует содержанию тоберморита в композициях с добавлением 2% Na[2]SO[4].
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